
 

Protokół z posiedzenia Komisji łączonych Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 

 

Posiedzenie Komisji w sposób zdalny rozpoczęto dnia 17 grudnia 2020 r. 

o godzinie 15:30. 

Obrady prowadziła Pani Radna Agnieszka Karolak, a następnie Pan Radny Zbigniew 

Wiśniewski. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

- Przewodniczący Rady Gminy Nowa Wieś Wielka Pan Owczarzak Waldemar, 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy Nowa Wieś Wielka Pan Hermann Tomasz, 

- 11 członków Rady Gminy Nowa Wieś Wielka : Bocheński Adam, Krzysztof Obrembski, 

Karolak Agnieszka, Kin Joannna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 

Kazimierz, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Wiśniewski Zbigniew, 

Szczepański Janusz, 

– Wójt Gminy Nowa Wieś Wielka - Pan Wojciech Oskwarek, 

– Sekretarz Gminy Nowa Wieś Wielka - Pan Leszek A. Latosiński, 

– Skarbnik Gminy Nowa Wieś Wielka- Pani Władysława Papis 

      -     Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy – Pani Agata Rafińska, 

– pracownicy Urzędu Gminy Nowa Wieś Wielka zobowiązani do referowania tematów 

ujętych w porządku obrad posiedzenia tj. Kierownik Referatu Spraw Inwestycji 

Gminnych- Pan Sławomir Silecki; Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska- Pan Ryszard Ładziński; Radca Prawny - 

Pan Krzysztof Nowacki; 

 

 

 



Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenia prawomocności obrad, przyjęcie protokołu z 

poprzedniego posiedzenia komisji. 

2.   Zaopiniowanie projektów uchwał i materiałów wg porządku obrad sesji: 

9.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  Gminy Nowa Wieś 

Wielka na rok 2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka, które nie 

zostały wykorzystane z upływem roku 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka 

na lata 2021-2028. 

12. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 2021. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy Nowa Wieś 

Wielka. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji planu gospodarki 

nisko-emisyjnej dla Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2015-2020.    

15.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w Olimpinie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na rok 2021. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii 

na rok 2021. 

18.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na rok 2021. 

19. Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej oraz 

wyboru Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego i Sekretarza Komisji. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznych planów pracy 

Komisji Stałej Radnych Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 2021. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 

2021. 



22. Analiza oświadczeń majątkowych na rok 2019- nie jest, to uchwała- załącznik w celu 

sprostowania pewnych błędów formalnych. 

23. Sprawy różne i wolne wnioski. 

24. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad.1. Przewodnicząca Komisji Pani Radna Agnieszka Karolak przywitała gości oraz członków 

Komisji. Przewodnicząca stwierdziła quorum. Protokół z dnia ….. 2020 r. został przyjęty 

jednogłośnie. Porządek obrad został zaakceptowany. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie projektów uchwał i materiałów wg porządku obrad sesji: 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Nowa Wieś Wielka na rok 2020. 

Aktualizację uchwały przedstawił Pan Wójt Wojciech Oskwarek. Informuje obecnych, że w 

uchwale tej należy urealnić dochody i wydatki kończącego się roku budżetowego 2020, 

wynikające m.in. z otrzymanych dotacji czy zwrotu VAT. 

Szczegółowo przedstawia obecnym zrealizowany budżet 2020r. Następnie dziękuje za 

wysłuchanie i prosi o przyjęcie uchwały. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka, które 

nie zostały wykorzystane z upływem roku 2020. 

Projekt uchwały omówił Pan Wójt Wojciech Oskwarek. Szczegółowo tłumaczy  zebranym, że 

zadania, które nie zostały zrealizowane w roku kalendarzowym 2020, automatycznie 

przechodzą na kolejny rok tj. 2021. Środki nie wygasające ( inwestycje z tym związane ) 

również są ujęte w przyszłorocznym projekcie budżetu. 

 Pani Radna Agnieszka Karolak prosi o wyrażenie opinii- wszyscy jednogłośnie przyjmują 

uchwałę. 



Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Wieś 

Wielka na lata 2021-2028. 

Uchwałę szczegółowo przedstawia Pan Wójt Wojciech Oskwarek co, zostało zaplanowane na 

rok 2021. Tłumaczy,że środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych i środki z 

Funduszu Dróg Samorządowych, które nie zostały wykorzystane pozostały na rachunku 

bieżącym. Informuje także, że Gmina Nowa Wieś Wielka otrzymała od Pana Premiera 

dodatkową dotację na zadania inwestycyjne, tzw. „promesę”. 

Pan Wójt Wojciech Oskwarek dodał, że dotacja ta została uwzględniona w planowanych 

zmianach. 

Oświadcza również, że prognoza finansowa wraz z początkiem nowego roku kalendarzowego 

jest dużo większa, a wraz z upływem czasu się zmniejsza. Analizując projekt budżetu pragnie 

zwrócić uwagę, że zostały w nim ujęte wszystkie projekty drogowe na, które są już pozwolenia 

na budowę. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 

2021. 

Głos zabrała Pani Radna- Agnieszka Karolak, która bardzo szczegółowo przedstawiła zadania 

inwestycyjne zaplanowane na rok 2021 tj.: 

     -  przejście przy torach kolejowych w Gminie Nowa Wieś Wielka, 

– budowa świetlicy wiejskiej w Kobylarni, 

– budowa nawierzchni w Brzozie na :  ul. Rezerwat, ul. Zaspa, ul. Jarzębinowa 

i ul. Kalinowa, 

– budowa nawierzchni w Nowej Wsi Wielkiej ul. Wrzosowa, 

– zaprojektowanie i wybudowanie studni głębinowej i włączenie jej do ciągu 

technicznego stacji uzdatniania wody w Prądocinie, 

– wymiana ogrodzenia w centrum Brzozy- stacja uzdatniania wody, 

– budowa sieci wodociągowej w Tarkowie Dolnym ( projekt już wykonany, pozostało 

wykonanie przez Zakład Gospodarki Komunalnej ), 

– zakup równiarki drogowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

– zagospodarowanie terenu przy budynku gminnym na działce nr 117/4 w Brzozie tzn. 

budowa parkingu przy ul. Przemysłowej, 



– zakup samochodu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzozie w ramach dotacji, która 

została otrzymana w 2020r. ( należy zrobić przetarg ), 

– budowa ul. Jaskółczej, ul. Klonowej wraz z rozbudową kanalizacji deszczowej w 

Brzozie, 

– budowa ul. Gołębiej wraz z odwodnieniem w Brzozie, 

– budowa ul. Długiej i ul. Leśnej w Tarkowie Dolnym tzn. utwardzenie nawierzchni 

gruntowej za pomocą wiór asfaltowych, 

– budowa ul. Klonowej wraz z odwodnieniem w Nowej Wsi Wielkiej, 

– budowa ulicy w Dobromierzu, 

– budowa ul. Plażowej w Prądocinie, 

– budowa drogi łączącej Dąbrowę Wielką z drogą powiatową Chrośna, 

– budowa drogi łączącej Dziemionnę z Tarkowem Dolnym wykonanie projektu z 

podłączeniem do drogi GDDKiA wraz z podziałami, rozgraniczeniami oraz 

przebudową sieci, 

– budowa drogi do oczyszczalni ścieków w Brzozie- przedłużenie ul. Powstańców 

Wielkopolskich, 

– budowa drogi od DW do 254 do miejscowości Olimpin, 

– budowa drogi Dobromierz Dolny w kierunku Dobromierza Górnego, 

– budowa ul. Komunalnej w Nowej Wsi Wielkiej, 

– budowa nawierzchni ul. Rezerwat i ul. Zaspa w Olimpinie, 

– budowa nawierzchni ul. Kalinowej w Brzozie, 

– budowa przejścia pieszo-rowerowego w Nowej Wsi Wielkiej w ciągu ul. Leśnej, 

– budowa kładki nad Kanałem Złotnickim w Prądocinie, 

– zakup gruntu na realizację inwestycji drogowej na podstawie decyzji ZriD, 

– zakup do gminnego zasobu nieruchomości w Nowej Wsi Wielkiej tzn. budynku po 

banku wraz z terenem wokół na rozbudowę Szkoły Podstawowej tj. wzdłuż ul. Alei 

Pokoju ( projekt sali widowiskowo- sportowej ), 

– budowa Urzędu Gminy w Nowej Wsi Wielkiej, 

– wymiana pieca C.O. w Szkole Podstawowej w Brzozie, 

– zakup robota kuchennego do stołówki szkolnej i przedszkola w Brzozie, 

– remont i modernizacja w mieszkaniach chronionych przy ul. Alei Pokoju 12 w Nowej 

Wsi Wielkiej, 

– budowa kanalizacji sanitarnej w Prądocinie, 

– budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Nowej Wsi Wielkiej ul. Długa, 



– budowa Pszoków na terenie Gminy, 

– zakup tonerów biurowych do Pszoku wraz z organizacją systemu odbioru odpadów, 

– budowa oświetlenia na terenie Gminy: Olimpin- ul. Łabiszyńska; Brzoza- ul. Łabędzia, 

ul. Skowronkowa; Nowa Wieś Wielka- ul. Gajowa, ul. Sosnowa; Januszkowo ul. 

Słowikowa; Kolankowo- ul.Zacisze, 

– postępowanie związane z oświetleniem w dalszej kolejności Dąbrowa i plac 

integracyjny w Nowej Wsi Wielkiej ul. Konwaliowa, 

– budowa świetlicy wiejskiej w Kobylarni, 

– zakup i montaż wiaty rowerowej i kontenera w Nowej Wsi Wielkiej, 

– wymiana ogrodzenia wokół boiska sportowego w Nowe Wsi Wielkiej, 

– opracowanie koncepcji na budowę boiska ze sztuczną nawierzchnią w Brzozie, 

– przebudowa wraz z rozbudową drogi wojewódzkiej nr 254 tj. Brzoza-Łabiszyn-Barcin-

Mogilno-Wylatowo, 

– wymiana źródeł ciepła w budynkach, lokalach mieszkalnych, jednostek niezaliczonych 

do sektora finansów publicznych. 

Pani Skarbnik- Władysława Papis informuje obecnych, że naniesione autopoprawki otrzymają 

do wglądu. 

Pan Wójt Wojciech Oskwarek ogłasza również, że utrzymanie linii autobusowa nr 99 

 jest zawarte w budżecie na rok 2021. 

Pan Sekretarz Leszek A. Latosiński w związku z pytaniem od Pana Radnego Zbigniewa 

Wiśniewskiego odnośnie przekazywanej składki na  rzecz Metropolii Bydgoskiej i Lokalnych 

Grup Działań- tłumaczy, że Gmina otrzymuje wiele korzyści w zamian za przekazywanie 

określonych środków finansowych m.in. bilet metropolitalny dla dzieci i młodzieży wys.10zł, 

przeprowadzane są badania czystości powietrza w Gminie czy mobilność mieszkańców na 

terenie metropolii jest wykazywana, by połączenia komunikacyjne były jak najbardziej 

korzystne. 

 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy 

Nowa Wieś Wielka. 

Głos zabiera Pan Kierownik Sławek Silecki- informuje obecnych, że zmieniły się przepisy 

prawa wodnego oraz rozporządzenie Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej w sprawie 

wyznaczania aglomeracji i obszarów aglomeracji. W związku z tym wymagana jest bardziej 



szczegółowa dokumentacja, musi zawierać m.in. informacje dotyczące kanalizacji tłoczonej, 

grawitacyjnej czy deszczówki. 

Forma dokumentu nie zmienia w żaden sposób granic administracyjnych, jednakże jest 

niezbędna w celu pozyskania dodatkowych środków finansowych. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Ad 14. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji planu 

gospodarki nisko-emisyjnej dla Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2015-2020. 

Dalszy porządek obrad prowadzi- Pan Radny Zbigniew Wiśniewski. 

Głos zabiera Pan Sławek Silecki tłumaczy, że zmiana uchwały dotyczy modernizacji systemu 

oświetlenia ulicznego na energooszczędne oraz montażu inteligentnych systemów zarządzania 

oświetleniem tzw. oświetlenie ledowe. 

Modernizacja dotyczy dróg krajowych, wojewódzkich i powiatowych. 

Niezbędne są zmiany w planach gospodarki nisko-emisyjnej, by ewentualnie ubiegać się o 

środki zewnętrzne. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w Olimpinie. 

Pani Radna Agnieszka Karolak pragnie zauważyć, że w Gminie powtarzają się nazwy ulic.  Do 

tego wniosku przychyla się również Pan Wójt Wojciech Oskwarek i Pan Sekretarz A. Leszek 

Latosiński. Podkreślają, że w związku z tym pojawiają się niepotrzebne problemy, które 

bezpośrednio wpływają na życie mieszkańców np. wezwana karetka przyjeżdża nie pod ten 

adres czy dostarczona korespondencja nie jest przekazana do właściwego adresata. 

Odnosi do tego Radny i Sołtys za razem Olimpinu Pan- Zbigniew Wiśniewski stwierdza, że 

przeprowadzi z mieszkańcami niezbędne konsultacje, które ostatecznie mają zapobiec 

niepotrzebnemu zamieszaniu. 

 

Ad 16.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2021. 

 

Głos w sprawie w/w uchwały zabrała Pani Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy – 

Agata Rafińska. Przybliżyła zebranym program określający zakres działań profilaktycznych 

oraz naprawczych powiązanych bezpośrednio z problemem nadużywania alkoholu. 



Wspomniała również o współpracy wielu jednostek samorządowych, jak i organizacji 

pozarządowych, które relatywnie oddziałują na wsparcie osób dotkniętych tą chorobą. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 17.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii na rok 2021. 

 

Głos w sprawie w/w uchwały zabrała także Pani Dyrektor Środowiskowego Domu 

Samopomocy – Agata Rafińska. Podobnie, jak w poprzednim programie przybliżyła zebranym 

środki z jakich należy korzystać, by skutecznie niwelować zażywanie substancji psycho- 

aktywnych na terenie Gminy. 

Pan Wójt Wojciech Oskwarek pragnie także zauważyć, że w tym celu Gmina w porozumieniu 

z Komisariatem Policji Bydgoszcz-Wyżyny zakupiła nowoczesną teczkę dydaktyczną na miarę 

XXIw., która będzie wykorzystywana podczas zajęć z młodzieżą czy też spotkaniach z 

rodzicami. 

Radni jednogłośnie wprowadzili projekt uchwały. 

 

Ad 18.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na rok 2021. 

 

Głos w sprawie w/w uchwały zabrała również Pani Dyrektor Środowiskowego Domu 

Samopomocy – Agata Rafińska. 

Uchwała ta ma za zadanie poprawić sytuację rodzin dotkniętych przemocą. Współpraca 

pomiędzy jednostkami samorządowymi tj. Policją, GOPS-em, placówkami oświatowymi czy 

też zespołem interdyscyplinarnym ma sprawnie i szczegółowo wspierać potrzebujących. 

Nacisk oczywiście bezwzględnie jest skierowany na najmłodszych, którzy są bezbronni w 

takich sytuacjach. 

Pan Radny Zbigniew Wiśniewski zwraca uwagę na możliwość założenia „niebieskiej karty”, 

która pozwala na skuteczniejsze reagowanie w razie potrzeby. Pani Dyrektor potwierdza, że 

ułatwia ona znacznie monitorowanie niepokojących sytuacji., zachowań. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

oraz wyboru Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego i Sekretarza Komisji. 



Pan Wójt Wojciech Oskwarek informuje, że na jednym z zebrań Komisji Rewizyjnej 

uchwalono uchwałę zmieniającą dotychczasowych przedstawicieli Komisji.  Przewodniczącym 

Komisji Gospodarki Komunalnej został Pan Radny- Adam Bocheński w związku z tym w 

Komisji Rewizyjnej konieczne są zmiany. 

Powołano nowych przedstawicieli Komisji Rewizyjnej i tak: Przewodniczącym zostaje Pan 

Kazimierz Oskwarek, Zastępcą- Pani Wiesława Słaboszewska, a Sekretarzem Pan Adam 

Bocheński. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznych planów 

pracy Komisji Stałej Radnych Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 2021. 

 

Głos zabrał Pan Radny Zbigniew Wiśniewski, przybliżył treść uchwały. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Nowa Wieś 

Wielka na rok 2021. 

 

Głos zabrał Pan Radny Zbigniew Wiśniewski,  który omówił treść projektu uchwały. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad 22.  Analiza oświadczeń majątkowych na rok 2019- nie jest, to uchwała- załącznik w 

celu sprostowania pewnych błędów formalnych.   

Pan Wójt Wojciech Oskwarek wyjaśnia, że pojawiły się pewne nieścisłości w oświadczeniach 

majątkowych. Jednak znacząco nie wpłyną one na ocenę ze strony Urzędu Skarbowego. Prosi, 

by w kolejnych oświadczeniach starać się nie popełniać błędów. 

Wszyscy przychylają się do prośby Pana Wójta. 

Ad 3. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 W imieniu mieszkańców Gminy Nowa Wieś Wielka- głos zabiera Pani Radna Anna 

Kwiatkowska- pyta: 

 Jaką funkcję będzie pełnił budynek obecnego Urzędu Gminy, jeśli powstanie nowa siedziba? 



Odp. Pan Sekretarz Leszek A. Latosiński, że dokładnie jeszcze nie są sprecyzowane 

propozycje, być może w to miejsce zostanie przeniesiony GOK lub rozbuduje się bardziej 

przestrzeń dla GOPS-u, a może powstanie Biblioteka Gminna. 

Kiedy będzie planowana gazofikacja Nowej Wsi Wielkiej, czy w ogóle jest szansa na 

doprowadzenie gazu? 

Odp. Pan Sekretarz Leszek A. Latosiński- nitka gazowa sukcesywnie będzie przemieszczała się 

w kierunku Nowej Wsi Wielkiej tj. Brzoza- Kobylarnia- Olimpin i tak po kolei. 

Którędy będzie przebiegała obwodnica Nowej Wsi Wielkiej? 

Odp.  Pan Sekretarz Leszek A. Latosiński informuje, że koncepcja nie jest jeszcze ostatecznie 

omówiona. 

Pan Kierownik Ryszard Ładziński- projekt na pewno będzie zawierał najlepsze rozwiązania 

komunikacyjne, obecnie jest wszczęta procedura projektowa. 

Następnie zabiera głos Pan Przewodniczący Waldemar Owczarzak chciałby wiedzieć, jak w 

czasach pandemii ma wyglądać dostarczanie decyzji mieszkańcom? 

Pragnie zauważyć, że najlepiej jakby skorzystało się z usług Poczty Polskiej lub może Gmina 

udostępni jakieś pomieszczenie i mieszkańcy będą  osobiście odbierać decyzje w wyznaczonym 

terminie. 

Pan Wójt Wojciech Oskwarek stwierdza, że jest to słuszna koncepcja, jednakże należy przede 

wszystkim pogodzić istniejące prawo z otaczającą Nas rzeczywistością. 

Dziękuje wszystkim za merytoryczne działania związane z uchwalaniem uchwał  

i za opracowany szczegółowo budżet. 

 

Ad 4.  Zamknięcie posiedzenia. 


